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Minnesanteckningar från möte i arbetsgrupp Dewey 
6 december 2022 

Närvarande: Harriet Aagaard, Ines Fischer, Maria Jörgensen, Helena Lindblom, Markus 
Nolgren, Olof Osterman och Henrik Wallheim 
 

Anmält förhinder: Linnea Andrée och Marie Hoen  

1. Minnesanteckningar från föregående möte 
Minnesanteckningarna gicks igenom och godkändes. 

2. DDK 10 år i Sverige 
Presentationer från konferensen finns i Metadatabyrån. Konferensen strömmades, men det är 
tyvärr inte möjligt att lägga ut någon film från konferensen. Filmer som publiceras ska vara 
tillgängliga och textade enligt DOS-lagen, SFS 2018:1937. Det bedömdes inför konferensen 
som en för stor arbetsinsats.  

Harriet visade svar från den utvärdering som skickats till alla deltagare utifrån 
konferenssystemet. Helena undrade hur många som svarat. Räknar man staplarna så var det 
som mest 57 svar, vilket var betydligt färre än deltagarna. Maria påpekade att hennes kollega 
som deltagit inte fått enkäten. Harriet svarade att det finns problem med att e-post från 
konferenssystemet inte kan tas emot av alla mottagarna.  

Utvärderingen var huvudsakligen positiv till programmet, men att det fanns personer som 
inte tyckte allt var bra. Lokalen i Humlegården har obekväma bänkar och deltagarna önskade 
fler pauser. De stora problemen fanns för de digitala deltagarna som inte kunde kommunicera 
med föreläsare och ställa frågor eftersom det trådlösa nätverket inte fungerade tillräckligt bra. 
De personer som skulle bevaka chatten blev utkastade. Harriet kommenterade att detta var 
olyckligt och att vid tidigare konferenser har detta inte varit ett problem. 

Harriet menade att det var olämpligt att hon själv stod för både program och administration 
och att det borde ha funnits någon som tog hand om det administrativa. Henrik föreslog att 
det också borde ha funnits en moderator som inte själv skulle föreläsa. Arbetsgruppen 
konstaterade att hybridkonferenser idag ställer krav på mer tekniskt stöd än tidigare. 

Vi diskuterade programmet och konferensen som helhet. Ljudet på plats och utrustning för 
föreläsare fungerade bra. Föreläsningarna var intressanta, men vi borde ha varit duktigare på 

https://metadatabyran.kb.se/klassifikation/ddk/ddk-10-ar-i-sverige
https://www.riksdagen.se/sv/dokument-lagar/dokument/svensk-forfattningssamling/lag-20181937-om-tillganglighet-till-digital_sfs-2018-1937
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att hålla tider och behållit den paneldiskussion mellan deltagande bibliotek som var planerad. 
Tårtorna var goda (Se bilaga 1). 

 

3. Om klassifikation av Miguel Benito 
Miguel Benito, tidigare lärare på BHS, har erbjudit KB att länka till hans webbsida om 
klassifikation i Metadatabyrån. Harriet önskade få stöd av arbetsgruppen för att kunna ta 
beslut. 

Arbetsgruppen tyckte det var knepigt att länka till en enskild text och föreslog att istället 
lägga ut en referenslista. Webbsidan har en del korrekturfel och ser inte så ny ut. Även om 
texten är intressant kan en läsare bli avskräckt av sidan och inte läsa vidare. Olof trodde att 
man idag snarare förväntar sig hitta information i wikipedia.1 

4. Stickprov av kvalitet i Libris 
Harriet och Olof har testat kvalitet på deweykoder i Libris tidigare, vilket rapporterades på 
möte i Arbetsgrupp för Dewey 9 februari. Det är nu dags att göra fler 
stickprovsundersökningar. Harriet efterfrågade idéer på vad som kunde vara bra att 
undersöka. Olof kommenterade att NB tidigare kontrollerat egen kvalitet genom att gå 
igenom NB:s veckolistor. Kvaliteten har då varit god. 

Henrik föreslog att titta närmare på vilka deweykoder som NB ändrar. Dessa skickas ut via 
cxz-meddelanden och kan därigenom kontrolleras. Ett annat förslag var att titta särskilt på 
avhandlingar. Helena stödde det förslaget. 

Harriet tyckte att båda förslagen var bra och att det vore bäst att göra en 
stickprovsundersökning i taget. 

5. Övrigt 
1) Helena hade skickat in en fråga till dewey@kb.se om klassifikation av seriemagasin 

som fått nya författare och tecknare. Vilket land ska läggas till klassifikationen? I 
Classify klassificeras allt på 741.5.  
 
Frågan rörde serier där skapandet har tagits över av andra personer än de 
ursprungliga, men som har samma karaktärer, t.ex. Lucky Luke och Spirou. Ska 
originallandet följas eller de nya skaparnas länder? I DDK finns bara instruktioner om 
att lägga till land till skaparen av serierna. 
 

                                                 
1 Engelska wikipedia om klassifkation har även referenser. Svenska wikipedia om klassifikation är kortfattad men 

har undersidor, t.ex. Klassifikationssystem för bibliotek 

http://taranco.eu/kunskapsorganisation/kapitel6.htm
http://taranco.eu/kunskapsorganisation/kapitel6.htm
https://metadatabyran.kb.se/download/18.5b1f3a717f6b2443a996/1646828224771/Minnesanteckningar%20fr%C3%A5n%20m%C3%B6te%20i%20arbetsgrupp%20Dewey%209%20februari%202022.pdf
mailto:dewey@kb.se
http://classify.oclc.org/classify2/
https://en.wikipedia.org/wiki/Classification_(general_theory)
https://sv.wikipedia.org/wiki/Klassifikation
https://sv.wikipedia.org/wiki/Klassifikationssystem_f%C3%B6r_bibliotek
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Beslöts att Harriet och Olof tar upp frågan med den amerikanska deweyredaktionen 
begär ett förtydligande. 
 

2) Henrik undrade hur planen för vårens möten såg ut. Arbetsgruppen beslöt att besöka 
Göteborgs stadsbibliotek under våren, eventuellt i anslutning till EDUG-möte i Oslo. 
Harriet kommer att skicka ut en enkät under december. 

 

Harriet Aagaard 
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Bilaga 1 
Tårtorna var goda! 
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